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Oœwiadczenie skierowane do ministra Skarbu Pañstwa Aleksandra Grada

Szanowny Panie Ministrze!
W latach siedemdziesi¹tych PZU oferowa³o swoim klientom tak zwane renty odroczone. Polisy rento-

we sprzedawali agenci Pañstwowego Zak³adu Ubezpieczeñ. Sk³adkê na polisê ubezpieczony wp³aca³ je-
dnorazowo, a wyp³atê comiesiêcznej renty mia³ dostawaæ wraz z osi¹gniêciem wieku emerytalnego. Po
latach okaza³o siê, ¿e kwoty wyp³acane przez PZU ¯ycie s¹ o wiele ni¿sze w stosunku do tych, jakie
wczeœniej zapowiadano – mia³y siêgaæ wartoœci œredniej krajowej pensji. Ci, którzy w 1975 r. wp³acili na
ten cel do PZU 150 tysiêcy z³ – wówczas równowartoœæ trzech fiatów 126p – dziœ miesiêcznie otrzymuj¹
niepe³ne 300 z³.

Spadek wartoœci rent odroczonych jest efektem transformacji gospodarczych, jakie dokonywa³y siê
w Polsce po 1989 r., zaœ ówczesny Pañstwowy Zak³ad Ubezpieczeñ zosta³ podzielony na PZU SA i PZU
¯ycie SA. Niemniej jednak sprawa dotyczy wielu starszych osób, które, by kupiæ polisy na œwiadczenie
zapewniaj¹ce im godn¹ staroœæ, sprzedawa³y nieruchomoœci lub przeznacza³y na ten cel gromadzone la-
tami oszczêdnoœci. Renty z polis nigdy nie zosta³y ustawowo urealnione, a PZU ¯ycie, które przejê³o tak
zwany stary portfel z dawnego PZU obejmuj¹cy 584.105 tysiêcy polis, stwierdzi³o, ¿e w bud¿ecie nie ma
œrodków na tak¹ waloryzacjê, pomimo ¿e co roku PZU ¯ycie wypracowuje zysk, wydaje du¿e sumy na
reklamy, a tak¿e buduje nieruchomoœci.

Dlaczego zatem PZU bêd¹ce spó³k¹ Skarbu Pañstwa do tej pory nie przeznaczy³o œrodków na ureal-
nienie œwiadczeñ z rent odroczonych?

Czy PZU ¯ycie planuje podj¹æ dzia³ania zmierzaj¹ce do zmiany wykonywania dotychczasowych zo-
bowi¹zañ w kwestii wczeœniej wymienionych œwiadczeñ?

Czy mo¿liwe jest wypracowanie ze strony Skarbu Pañstwa jednolitych zasad waloryzacji œwiadczeñ
rent odroczonych?

Proszê o udzielenie odpowiedzi.

Z powa¿aniem
Marek Trzciñski




